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Jegyzőkönyv 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és 
Egészségügyi Bizottságának 2023. október 24. napján a Városháza Konferencia 
termében megtartott 8. rendes üléséről. 

Jelen vannak: Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai 
Agócs Lászlóné a bizottság elnöke 
Hornyik László Károly a bizottság tagja 
Bódi Szilvia a bizottság tagja 
Dr.Chomiak Waldemar a bizottság tagja 
Dr. Szabó Andrea a bizottság tagja 
Lencséné Szalontai Mária jegyzőkönyvvezető 
valamint a mellékelt jelenléti ív alapján. 

Agócs Lászlóné: 
Köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a bizottság 7 tagjából 5 fő jelen 
van, Füsti-Molnár István és Krausz Jánosné nem jelezték távolmaradásukat, a 
bizottság határozatképes. Az ülést megnyitotta. 

Javaslatot tett a napirendre a kiküldött meghívó szerint, valamint javasolta, hogy a 
jegyzőkönyvet az elnök mellett Dr. Szabó Andrea bizottsági tag írja alá. 

Nyílt ülés: 
1. Szentes Helyi Esélyegyenlőségi Programja 2023-2028. (4) 
2. Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének szociális és 

gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletének módosítása (5) 
3. Intézményi beszámolók 
4. Egyebek 

Megkérdezte, van-e valakinek javaslata a napirendre vonatkozóan. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy más javaslat nem volt, kérte a bizottságot, aki a napirendet és a 
jegyzőkönyvet aláíró személyt elfogadja, szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a napirendet és az aláíró személyét 
egyhangúlag - 5 igen szavazattal - elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

55/2023. (X.24.)Szoc. 
Tárgy: Napirend 

H A T Á R O Z A T 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az ülés napirendjét az alábbiak szerint 
határozta meg: 



Nyílt ülés: 

1. Szentes Helyi Esélyegyenlőségi Programja 2023-2028. (4) 
2. Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének szociális és 

gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletének módosítása (5) 
3. Intézményi beszámolók 
4. Egyebek 

A jegyzőkönyvet aláíró bizottsági tag Dr. Szabó Andrea. 

1. Szentes Helyi Esélyegyenlőségi Programja 2023-2028. (4) 

Agócs Lászlóné: 
Tájékoztatta a bizottságot, hogy az előterjesztő megbetegedett, ezért nem tud jelen 
lenni a bizottság ülésén. Ennek ellenére megkérdezte, hogy akinek esetleg kérdése, 
vagy véleménye van, azt tegye fel, a témafelelős a későbbiekben válaszolni fog. 
Megköszönte a témafelelősnek a munkát és az intézményvezetőknek az 
előkészítésben nyújtott segítséget. 

Megállapította, hogy kérdés, vélemény nem volt. Kérte a bizottság tagjait, aki 
elfogadásra javasolja az előterjesztést, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést egyhangúlag - 5 igen 
szavazattal - elfogadta az alábbi határozatot hozta: 

56/2023. (X.24.)Szoc. 
Tárgy: Szentes Helyi Esélyegyenlőségi Programja 2023-2028. (4) 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a „Szentes Helyi Esélyegyenlőségi Programja 2023-2028." című előterjesztést és 
egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

2. Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének szociális 
és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletének módosítása (5) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Fekete Csilla: 
Elmondta, hogy a Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal Hatósági Osztálya 
Törvényességi Felügyeleti Osztálya törvényességi felhívással élt a szociális és 
gyermekjóléti rendeletekkel kapcsolatosan. A szociális rendelet esetében 
kifogásolták a területi hatályára kiterjedő részt, és pontosítást kértek a 3. § (7) 
bekezdésénél. Ezek hatályon kívül helyezését javasolják. A gyermekjóléti rendelet 
esetében pedig pontosítást kértek, a gyermekek napközbeni ellátása esetében a 
rendelet tartalmazza az óvodai ellátást, ennek hatályon kívül helyezése indokolt. 

H A T Á R O Z A T 

4 



Bódi Szilvia: 
Kérdése arra irányult, hogy ez akkor azt jelenti, hogy akinek a jövedelme meghaladja 
a szociális vetítési alap 250 %-kát, az is kaphat támogatást? 

Fekete Csilla; 
A törvényességi felügyelet azt kifogásolta, hogy az önkormányzat nem szabhatja 
meg azt, hogy egy éven belül mennyi támogatást lehet kiutalni egy kérelmezőnek. 
Bármikor történhet olyan dolog, amikor a jövedelemtől függően az önkormányzatnak 
kötelessége segíteni. 

Bódi Szilvia: 
Megkérdezte, hogy az önkormányzatnak van-e rálátása, hogy hány családot érint ez 
a változás? 

Fekete Csilla: 
Eddig is voltak ad-hoc jellegű megoldatlan problémák, amelyek esetében az 
önkormányzat eddig is segített. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
A rendeletben meg fog változni, hogy nem csak helyben lakó kaphatja meg a 
támogatást, és a jövedelemhatár is változik. Mindkét változás azt eredményezheti, 
hogy több pénzt kell beletenni. Véleménye szerint ez ebben az évben már nem okoz 
nagyobb változást, viszont a jövőre vonatkozóan az erre szánt keretet emelni kell. 

Fekete Csilla: 
Elmondta, hogy a költségvetés összeállításánál erre oda kell figyelni. Mindenki 
tapasztalja saját területén, hogy egyre több olyan esettel találkoznak, akik eddig nem 
voltak a látókörükben. 

Agócs Lászlóné: 
Hozzátette, hogy eddig sem maradtak ellátatlanul azok, akik segítségért fordultak. 
Méltányosságból minden esetben segített az önkormányzat, pld. tűzeset kapcsán, 
vagy steril szoba kialakítása kapcsán. A költségvetés tervezésénél oda fognak 
figyelni, hogy többet tervezzenek és nagy gondot fordítanak arra, hogy tudjanak 
segíteni az embereknek. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az előterjesztést elfogadásra javasolja, szavazatával 
jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést - 5 igen szavazattal-
elfogadásra javasolta, és az alábbi határozatot hozta: 

57/2023. (X.24.) Szoc. 
Tárgy: Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének szociális és 
gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletének módosítása (5) 
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H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a „Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének szociális és gyermekjóléti 
tárgyú önkormányzati rendeletének módosítása" című előterjesztést és 
egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

3. Intézményi beszámolók 

Agócs Lászlóné: 
A Bölcsőde beszámolója kapcsán nem volt kérdés, vélemény. A Családsegítő 
Központ beszámolójának 1-es pontjára kérdezett rá, hogy milyen szerződéssel voltak 
gondok. 

Bódi Szilvia: 
Válaszában elmondta, hogy a Gordius Intézménnyel kapcsolatos szerződésről van 
szó, amit meg szerettek volna kötni, de időközben kiderült, hogy akivel tárgyaltak azt 
elbocsájtották, a másik személyt pedig őrizetbe vették. Jelenleg már van olyan 
személy, akivel tudnak tárgyalni. 

Agócs Lászlóné: 

Megállapította, hogy a Gondozási Központ esetében nincs kiegészítés. 

Dányiné Nagy Andrea: 
A Parkerdő vonatkozásában elmondta, hogy az előző beszámoló esetén még 1 fő 
covidos betegük volt, jelenleg 9 fő van, mindenki a demens részlegen, így 
elkülönítették a részleget és lezárták. 
Elmondta még, hogy 26-án indítják a termálvíz rendszert. 
Dr. Chomiak Waldemar: 
Megkérdezte, hogy jelezték-e a Népegészségügyi Osztály felé a megbetegedéseket 
és mennyi idő alatt nőtt meg a betegek száma? 

Dányiné Nagy Andrea: 
Elmondta, hogy az első megbetegedés óta folyamatosan jelentik az Osztály felé a 
fertőzöttek számát. Gyakorlatilag 1 hét alatt nőtt meg a létszám, egy ellátottuk a 
kórházból érkezett és ő hozta az intézménybe és adta tovább gyorsan a többi 
ellátottnak. 
Felvették a kapcsolatot a Népegészségügyi Osztállyal, elmondták, hogy nincs még 
eljárásrend, nem tulajdonítottak neki különösebb figyelmet. Azt a tájékoztatást adták, 
hogy az intézménynek még jelentési kötelezettsége sincs, a háziorvos majd fogja 
jelezni. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
Hozzátette, hogy a városban is nagyon sok a covidos megbetegedés, hasmenés, 
hányás kíséretében, amely kifejezetten veszélyes az idősek részére. Tanácsolta, 
hogy az intézményt zárják le. 



Dányiné Nagy Andrea: 
Elmondta, hogy erre kértek állásfoglalást a Népegészségügyi Osztálytól, nem 
javasolták a zárást. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
Érti, hogy nincs kötelezettsége az intézménynek, de saját hatáskörben megtehetik. 

Dányiné Nagy Andrea: 
A demens részleget lezárták. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy a Hajléktalan Központ esetében nem volt kiegészítés. Az 
intézményi beszámolók kapcsán több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az intézményi beszámolókat elfogadja, szavazatával 
jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az intézményi beszámolókat - 5 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

58/2023. (X.24.)Szoc. 
Tárgy: Intézményi beszámolók 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
az intézményi beszámolókat és azokat egyhangúlag elfogadta. 

8. Egyebek 

Bódi Szilvia: 

Tájékoztatta a bizottságot, hogy a múlt héten két olyan gyermekes család is került a 
látókörükbe, ahol se pénz, se étel, de még villany és fűtés sem volt. 
Átmeneti megoldásként a CSÁO-GYÁO-ba beköltöztették őket. Arra számítanak, 
hogy az elkövetkezendő időben több ilyen eset is várható a városban. 

Agócs Lászlóné: 
A közelgő tél vonatkozásában kérte, hogy a szociális terület elérhetőségeit ismét 
közzé kell tenni. 

Bódi Szilvia: 
Azt látják, hogy most már olyan családok is kerülhetnek ilyen helyzetbe, ahol 
dolgozott a szülő, beteg lett, vagy elveszítette a munkáját. Nem csak azok kerülnek 
ilyen helyzetbe, akik már alapból mélyszegénységben élnek, hanem azok is, akik 
korábban rendszeres munkavállalók voltak. 

Agócs Lászlóné: 
Hozzátette, hogy az emberek felélték a tartalékaikat, a kevés bevételtől először az 
élelmiszert próbálják beszerezni, és azért nem fizetik a számlákat, mert már nem 
marad. 



Bódi Szilvia: 
Kéréssel fordult a gyermekorvosokhoz, de hozzátette, hogy a Családsegítő Központ 
körlevelet is fog küldeni, hogy jelezzék azokat a szülőket, akik nem váltják ki az 
antibiotikumot, mert az említett mindkét esetben kiderült, hogy már az antibiotikumot 
sem tudták kiváltani a gyermekeknek. 

Agócs Lászlóné: 
Jó ötletnek tartja, hogy a gyermekorvosoknak írnak, javasolta, hogy esetleg a 
pedagógusoknak is küldjék el a körlevelet. 

Bódi Szilvia: 
Sokszor azt mondják a szülők, hogy korábbról van otthon gyógyszer, ezt ők meg 
szokták nézni. 

Agócs Lászlóné: 
Gratulált Gál Antal igazgató úrnak a díjhoz. 
A továbbiakban elmondta, hogy a Köztársaság utcai rendelőben javulás van, 
elindultak a munkálatok. 

Dr. Végh Erika: 
Elmondta, hogy igen elkezdték a munkát, most egyeztetés folyik a többi orvossal is, 
hogy részt kívánnak-e venni a felújításban. 

Agócs Lászlóné: 
Megköszönte az intézményeknek, hogy részt vettek a szemétszedésben, 800-1000 
ember szedte a szemetet. 
Tájékoztatta a bizottságot arról, hogy Puskásné javaslatára polgármester úr 
megvendégeli a szociális területen nyugdíjba vonult kollégákat. A találkozóval 
kapcsolatosan kérte, hogy november 3-ig névvel együtt jelezzék, hogy hány 
nyugdíjas kolléga kíván részt venni a találkozón, amely november 9-én 12.00 órakor 
lesz a Petőfi Caféban. 

Megkérdezte az intézményeket, hogy az élelmiszercsomagokkal kapcsolatosan mi a 
helyzet? 

Berki András: 
Elmondta, hogy az Aldinál drasztikusan lecsökkent a kapott adag, a régihez képest 
most 30-40 %-a az, amit kapnak. Átszervezték az osztást, darabra osztják, de így 
sem jut mindenkinek. 

Bódi Szilvia: 
Náluk is lecsökkent minden, pékárút, kenyeret kaptak, de például húst nem kaptak, a 
hétfői adagok is nagyon lecsappantak. Ők is próbálják figyelni, hogy elsősorban 
azoknak tudjanak adni, akik krízishelyzetben vannak. Napi szinten sorban állás van, 
náluk is előfordult, hogy nem jutott mindenkinek. 

Puskásné Halál Ágnes: 
Elmondta, hogy sajnos náluk az is probléma, hogy harmada, negyede olyan rossz 
minőségű, hogy nem is tudják felhasználni. Az adag is kevesebb, most 20-30 



ellátottnak tudják az étkezését kiegészíteni. Sajnos lemaradtak a borsó-kukorica-
margarin matricáról is. 

Agócs Lászlóné: 
Tájékoztatta a bizottságot, hogy május közepén volt egy nagyobb Vöröskeresztes 
adomány, most osztották szét, minden intézmény kapott belőle. Bébiétel, tisztasági 
felszerelés (törlő, fogkrém, fogkefe stb.). Megköszönte a kiosztásban részt vevők 
munkáját. 

Elmondta, hogy 795 eFt van még a bizottsági pénzkeretből. Javasolta - bár nem 
kértek pályázatokat az intézményektől -, hogy most határozzák meg, hogy kinek 
mennyi támogatást nyújtanak, hogy időben fel tudják használni. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
Hozzátette, hogy a szabályzat értelmében az intézményeknek írásos kérelmet kell 
benyújtani. 

Hornyik László Károly: 
Kiegészítette, hogy akkor a novemberi ülésre küldjék be az intézmények a 
pályázatokat. 

Berki András: 
Javasolta, hogy az előzetes javaslat szerint - az ellátotti létszámokat figyelembe 
véve - az intézmények egy három soros kérelmet nyújtsanak be. 

Bódi Szilvia: 
November végén lesz bizottsági ülés, azután mire elkészülnek a határozatok, kevés 
idő marad a bevásárlásra, elszámolásra. 

Lencséné Szalontai Mária: 
Elmondta, hogy még november hónap elején kell egy együttes ülést összehívni a 
Művelődési Bizottsággal, javasolta, hogy addigra küldjék meg az intézmények a 
kérelmet és lehet dönteni, hogy több idő álljon az intézmények rendelkezésére. 

Agócs Lászlóné: 
Elmondta, hogy a kínai kapcsolat révén több doboz krém érkezett, ami 
antibakteriális. Főleg időseknek hozták, de az összes szociális intézménybe szeretne 
szétosztani. 

Hornyik László Károly: 
Megkérdezte, hogy be van-e vizsgálva? 

Agócs Lászlóné: 
Igennel válaszolt. Megkérte az intézményvezetőket, hogy átvételi elismervény 
keretében vegyék át ezeket saját felelősségre. 

Berki András: 
Megkérdezte, hogyha saját felelősségre átvette, aztán mit csináljon vele? 



Agócs Lászlóné: 
Az intézményben szét kell osztani, az ellátottak is saját felelősségükre vegyék át a 
krémet. 

Hornyik László Károly: 
Megjegyezte, hogy nem látja rajta az anyagösszetételét, nincs engedélyszáma, 
véleménye szerint meg kellene felelni a törvényes előírásnak. 

Dr. Végh Erika: 
Más témában megkérdezte, hogy a bizottságnak, vagy az önkormányzatnak van-e 
rálátása, hogy mi történik most a kórházban? 

Agócs Lászlóné: 
Nem sok rálátásuk van, de van, ahol már rendeléseket lehet látni, pld. gyermekorvos 
sebészeti ellátás esetében, a többire nincs. Az interpellációkra - kardiológia, 
szülészet - még nem érkezett válasz. 

Dr. Végh Erika: 

Elmondta, hogy a tervezett műtétek hetek óta elmaradnak, nincs műszer stb. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Szerencsésnek tartaná, ha a Polgármesteri Irodától menne levél a fenntartóhoz. 

Dr. Végh Erika: 

Leletezésre, CT engedélyre órákat kell várni, ilyen eddig nem volt. 

Hornyik László Károly: 
Fejlett országokban az egészségügyre és az oktatásra fordítják a legnagyobb 
figyelmet. 
Dr. Chomiak Waldemar: 
Javasolta, hogy a bizottság hozzon valamiféle döntést a kórház helyzetével 
kapcsolatosan. Hornyik László Károly: 

Sajnos a kérdésekre, interpellációra sem kapnak egyértelmű választ. 

Agócs Lászlóné: 
Javasolta, hogy a bizottság kérje meg a felelős személyt, aki a kórház átvételét 
irányította, hogy jöjjön el a bizottsági ülésre. 
Hornyik László Károly: 
Kalmár Mihályt is meghívták sokszor, sose jött el. Azt fogják válaszolni, nem az 
önkormányzat a fenntartó, nem kötelesek tájékoztatást adni. 

Agócs Lászlóné: 
Változatlanul azt javasolta, hogy kérjék meg a felelőst, hogy jöjjön el a bizottsági 
ülésre és a kérdésekre adjon választ. 



Dr. Chomiak Waldemar: 
Kiegészítette, hogy a Klinikának kell címezni a kérést, és nem az Iroda részéről, 
hanem a Polgármester részéről. 

Agócs Lászlóné: 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az előzőekben elhangzottak szerinti határozat 
elfogadását javasolja, szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a javaslatot - 5 igen szavazattal- elfogadta, 
és az alábbi határozatot hozta: 

59/2023. (X.24.) Szoc. 
Tárgy: A Dr. Bugyi István Kórházzal kapcsolatos tájékoztatás kérdése 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága szóbeli 
előterjesztés alapján tárgyalt a Dr. Bugyi István Kórház jelenlegi helyzetéről. 

1. Megállapította, hogy a kapott jelzések alapján nagyon sok területen gondok 
vannak az ellátásban. Kiemelték a kardiológia helyzetét, de a tervezett 
műtétek elmaradásáról is kaptak információt. Kevés az orvos, a vizsgálatok 
engedélyezésére is sokat kell várni. 

2. A Szociális és Egészségügyi Bizottság felkéri Szentes Város Polgármesterét, 
kérje meg a Dr. Bugyi István Kórház jelenlegi vezetőjét, hogy a kórház 
helyzetéről a Szociális Bizottság ülésén személyesen szíveskedjék 
tájékoztatást adni annak érdekében, hogy a lakosságot is megfelelő 
információval tudják ellátni. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1. Szentes Város Polgármestere 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény, hozzászólás nem volt, megköszönte a 
részvételt és a nyílt ülést 13:41 órakor bezárta. 

H A T Á R O Z A T 

K.m.f. 

bizottsági tag a bizottság elnöke 
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